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Gemeenteraadsfractie Olst-Wijhe 
 
 

Alstublieft 
 
Verantwoording 2014-2018 

 
 

Januari 2018 
 
 

PvdA leden, kiezers, plaatsgenoten, 
 

Op woensdag 21 maart 2018 mag u naar de stembus om een nieuwe 
gemeenteraad te kiezen. U heeft de eerste berichten over raadskandidaten en 
verkiezingsprogramma’s vast al voorbij zien komen.  

 
Maar besturen is niet alleen vooruitkijken, plannen maken en beloftes doen. 

Besturen is ook verantwoorden. 
 
Op 19 maart 2014 stemden 1600 plaatsgenoten op de PvdA. Op onze mensen, 

op onze plannen.  
 

Wat hebben wij gedaan met dit vertrouwen? Wat hebben wij voor elkaar 
gekregen. Wat is ons gelukt?  En ook, wat wilden wij graag, maar hebben wij 
niet voor elkaar gekregen.  

 
Deze en ook andere vragen hopen wij met deze verantwoording te 

beantwoorden. En mochten er vragen overblijven, u weet ons te vinden. 
 

Annelies Boerman 
René Leber 
Toon Schuiling (raadslid tot 16 oktober 2017) 

Martijn Jumelet (raadslid vanaf 16 oktober 2017) 
 

1. Om te beginnen 
 
Eerlijk is eerlijk. Wij zijn deze periode chagrijnig begonnen. Van vijf naar drie 

zetels. Ontluisterende college-onderhandelingen in achterkamertjes, na jaren 
geen collegepartij meer. Uitgesloten, zo voelden wij ons. Ja, het was echt even 

wennen in het voorjaar van 2014. 
 
Maar wij vonden snel onze draai.  
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Het CDA-VVD-GB college heeft ons daarbij goed geholpen.  
 

Bewust, door in de besluitvorming ruimte te laten voor de oppositie. Prettig! 
Dank daarvoor. 

 
En die dank gaat ook uit naar de coalitie fracties. Oók zij stonden open voor 
onze plannen en ideeën. Met de fractie van het CDA zorgden wij er voor dat het 

college met een plan kwam om de volks- en dorpsfeesten te ondersteunen. Met 
de VVD trokken wij samen op tegen de megastallen, met GB probeerden wij de 

wensballonnen te verbieden.  
 
En als een collegepartij zich tegen een collegebesluit keerde waren wij - bij een 

goed voorstel - niet te beroerd om het college te steunen. 
 

Vanzelfsprekend trokken wij ook nauw op met onze oppositie collega’s van D66. 
Samen hebben wij er voor gezorgd dat er een stevig hek om het geld voor de 
zorg, de jeugd en participatie is gezet. Dat hek staat er nog steeds. Er gaat in 

Olst-Wijhe geen dubbeltje van dat geld naar lantaarnpalen of asfalt. Daar zijn 
wij trots op. 

 
Ook onbewust liet het college ruimte voor de oppositie. 

 
Door Olst-Wijhe soms wat met de handrem er op te besturen.  
 

Behoudend, de regels zijn leidend, de angst om buiten de lijntjes te kleuren 
domineert.  

 
Enkele voorbeelden: 
 

- Een actieve middenstander wil buiten de reguliere winkeltijden open. Dit 
in verband met een Harry Potternacht. Extra regelgeving en een 

behoorlijk bedrag aan leges frustreren dit initiatief. 
- Een ouder echtpaar wil de woning verbouwen om de zoon en zijn gezin op 

hetzelfde erf te laten wonen. Dit uit een oogpunt van (toekomstige) 

mantelzorg. Gemeente verleent geen medewerking. Dit vanwege de 
onwenselijkheid van een extra huisnummer. 

- Ons voorstel om te komen tot een proefproject waarbij werkzoekenden  
die ‘tegen de bijstand’ aanzitten een extra steun in de rug krijgen haalt 
het niet. Dit vanwege de verschillende verantwoordelijkheden van het 

UWV en de gemeente.  
 

 
Kort en goed, er was de afgelopen vier jaar volop ruimte om oppositie te 
voeren. Die ruimte hebben wij benut.  

 
Kritisch maar ook constructief.  

 
Want hoe het ook zij, de gemeente dat zijn we met elkaar.  
 

En wij zijn geen partij van boe roepers en nee zeggers. Wij willen altijd, of dat 
nu op het college-pluche of in de oppositiebanken is, een bijdrage leveren aan 

een betere wereld, aan een beter Olst-Wijhe. 
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En dat hebben de afgelopen periode op twee manieren geprobeerd.  

 
Op de eerste plaats in de gemeenteraad. Wij hebben vragen gesteld, zowel 

mondeling als schriftelijk. Amendementen en moties ingediend, debatten 
aangevraagd en ook initiatiefvoorstellen gemaakt. Wij hebben, tegen de zin van 
de coalitiepartijen in, een debat gevoerd over de kippenaffaire in Welsum. 

 
Ook spraken wij in de fractie vaak met inwoners en belangengroeperingen over 

zaken die hen, en daarmee ons, raakten. 
 
Maar ook buiten de raad waren wij actief. Met de organisatie van een flink 

aantal dorpsgesprekken, een actief Twitteraccount en door middel van columns 
hebben geprobeerd om de PvdA in Olst-Wijhe kleur op de wangen te geven. 

 
Zowel mede- als tegenstanders vinden dat de PvdA deze periode de meest 
zichtbare lokale politieke partij van Olst-Wijhe was.  

 
2. Een fatsoenlijk sociaal beleid 

 
De basis voor onze inzet is in 2014 gelegd met het verkiezingsprogramma 

“Minder ik, meer wij”. Belangrijk speerpunt hierbij is het voeren van een 
fatsoenlijk sociaal beleid. Armoede en uitsluiting zijn voor de PvdA onacceptabel.  
 

Wij hebben ons (onder andere) op de volgende zaken gericht: 
 

- April 2014: initiatief raadsvoorstel; Olst-Wijhe sluit zich aan bij de 
Stichting Leergeld en gaat werken met budgetcoaches. Resultaat: coalitie 
stemde tegen, elementen uit het raadsvoorstel zijn later wel ingevoerd. 

Geen optimale, maar uiteindelijk wel een acceptabele opbrengst. 
- Februari 2016: landelijke onrust over de hoogte van de eigen bijdragen in 

de zorg zijn voor de fractie aanleiding om nadrukkelijk de vinger te leggen 
op situatie in Olst-Wijhe. Resultaat: thema staat nadrukkelijk op de 
agenda. Dit mede met dank aan de fractie van het CDA. 

- Januari 2016: absurde salarissen voor functionarissen in de publieke 
sector stroken niet met een fatsoenlijk sociaal beleid. De fractie heeft 

daarom het college gevraagd om paal en perk te stellen aan het salaris 
van de directeur van Salland Wonen. Resultaat: niet gelukt. College en de 
meerderheid van de raad voelden hier niets voor.  

- Januari 2017: woekerrentes kredietbanken; ver voor de door het TV 
programma Kassa aangezwengelde discussie over de woekerrentes van 

Kredietbanken stelde PvdA hier vragen over. Resultaat: college gaat 
opnieuw voor anker bij de Kredietbank. Uitkomst vooralsnog onbekend. 
Intussen lijken de meeste andere raadsfracties ook overstag op dit punt. 

 
Het hebben van werk is de belangrijkste sociale voorziening. De volgende 

kwesties passeerden de revue: 
 

- April 2014: aandacht voor de verdeling van het geld in het kader van het 

sectorplan Stedendriehoek / Noord Veluwe. Resultaat: college neemt 
insteek mee. 
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- Permanent: economische samenwerking binnen de regio Zwolle moet niet 
alleen gestalte krijgen door middel van recepties en andere 

netwerkwerkbijeenkomsten. Het moet ook leiden tot banen. En dat 
gebeurt te weinig. De PvdA besteedt dit geld daarom liever aan 

begeleiding naar werk. Resultaat: hoewel het college er niet in slaagt om 
de meerwaarde aan te tonen blijft Olst-Wijhe vrolijk mee netwerken en 
borrelen. Zonde geld, kortom. 

- November 2015: de PvdA organiseert een dorpsgesprek over werk. 
Opbrengst: meer aandacht voor een lokaal werkgelegenheidsbeleid, een 

actiever beleid om cliënten uit de bijstand en aan het werk te krijgen. 
Deze opbrengsten worden aangeboden aan het college. Ook komt de 
PvdA met een motie “werken aan werk”. Deze motie wordt unaniem 

aangenomen. Op basis van deze motie worden tonnen extra ingezet. Een 
mooi resultaat!  

 
3. Nabije zorg 

 

De zorg was wellicht wel het belangrijkste thema van de afgelopen 
bestuursperiode. Per 1 januari 2015 werden de gemeenten verantwoordelijk 

voor de uitvoering van de Wet Maatschappelijke Ondersteuning (WMO), de 
Jeugdwet en de Participatiewet.  

 
Een enorme verantwoordelijkheid.  
 

En vooral landelijk werd met argusogen naar de decentralisaties gekeken. Of de 
gemeenten het allemaal wel aan zouden kunnen, zo werd veelvuldig gesteld. 

Drie jaar naar dato durven wij de conclusie te trekken dat Olst-Wijhe op koers 
ligt. Dat is een compliment voor het college van B en W en zeker ook voor de 
medewerkers van de gemeente Olst-Wijhe. 

 
Onze fractie heeft op twee momenten echt het verschil kunnen maken. Althans 

dat vinden wij zelf. 
 
Op voorstel van onze fractie spreekt de gemeenteraad tenminste één keer per 

jaar met de werkers binnen het zorgveld. Effectiviteit van het beleid meet je, in 
onze ogen, niet alleen met cijfermatige rapporten. Gesprekken met mensen uit 

het veld geven vaker een beter beeld. De gesprekken voorzien –van beide 
kanten-  in een behoefte. 
 

Daarnaast, wij noemden het al, hebben wij ‘een hek’ weten te plaatsen om het 
geld dat uit Den Haag komt voor de uitvoering van de WMO, de Jeugdwet en de 

Participatiewet. Dat betekent dat het geld dat daarvoor binnenkomt ook echt 
binnen ‘het sociale domein’ wordt besteed. 
 

Verdere acties: 
 

- December 2014: wij stellen vragen over de toekomst van de 
huishoudelijke hulp. Op dit moment en ook later hebben wij het college 
gevraagd om te kijken naar de mogelijkheid om op lokaal niveau tot een 

zorgcoöperatie te komen. Resultaat: college heeft de handschoen 
opgepakt. Van een concreet resultaat is echter nog geen sprake. 

Mei 2015: wij vragen het college om met een alternatief te komen voor 
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het mantelzorgcompliment. Bijvoorbeeld in de vorm van Olst-Wijhe pas. 
Resultaat: college neemt voorstel niet over maar verhoogt wel het bedrag 

van het compliment. 
- Oktober 2015: er worden flink wat sleutelkastjes aan de deuren van 

zorgbehoevenden opengebroken. Wij vragen het college om aandacht. 
Resultaat: die aandacht komt er, er worden maatregelen genomen. 

- September 2016: college komt met een notitie inwoning en mantelzorg. 

Met deze notitie formaliseert het college de beperkte ruimte om 
bijvoorbeeld ouderen en hun kinderen onder één dak te laten wonen. Dit 

uit angst voor het ontstaan van een extra huisnummer. De PvdA fractie 
vindt dit te gek voor woorden in een tijd waarin mensen steeds meer zelf 
hun zorg moeten regelen, en voert vanaf dat moment actie. Resultaat: 

college vindt dat de huidige regels genoeg ruimte bieden en dat de 
problematiek dus eigenlijk niet bestaat. Zelfs nader onderzoek is teveel 

gevraagd. De PvdA gaat een dossier aanleggen van knelpunten op dit 
terrein. 

 

4. Behoud bestaande voorzieningen / versterking lokale activiteiten 
 

Voorzieningen zijn belangrijk voor een dorp. Onder druk van de financiële 
tekorten is hier het afgelopen decennium veel op beknibbeld. Wij hebben de 

noodzaak om te bezuinigingen altijd onderschreven. Tegelijkertijd vinden wij, nu 
het beter gaat, een verdere verschraling ongewenst. 
 

Daarnaast is de PvdA fractie van mening dat lokale initiatieven gekoesterd 
moeten worden en steun van de gemeente verdienen.  

 
Ook speelde en speelt er het nodige rondom het thema onderwijshuisvesting. 
Het voornemen van het college om de basisscholen in Olst en Wijhe in twee 

clusters te huisvesten maakte veel los het afgelopen jaar. 
 

Voor de PvdA staat de kwaliteit van het onderwijs voorop. Concentratie van 
meerdere scholen op één lokatie lijkt hiervoor kansen te bieden. Dit laat echter 
onverlet dat schoolbesturen samen met ouders in openheid een afweging 

moeten maken om de beste oplossing te kiezen. 
 

Op aandrang van de PvdA fractie heeft het college van B. en W. samen met de 
schoolbesturen besloten om een zelfstandig voortbestaan van ‘de Bongerd’ op 
de Boerhaar te onderzoeken. De resultaten worden meegewogen in de 

uiteindelijke beslissing. 
 

Over onderwijs gesproken: fractie en bestuur van de PvdA spraken in een brief 
aan het onderwijspersoneel, hun steun uit voor de recente acties voor een beter 
salaris en minder werkdruk. 

 
De volgende zaken hebben wij verder bij de kop gepakt: 

 
- Juli 2014: organisatie dorpsgesprek over de toekomst van het 

geprivatiseerde zwembad ‘de Welters. Resultaat: gemeente houdt de 

financiën van het zwembad nauwgezet in de gaten. Bij problemen is het 
college bereid om het gesprek aan te gaan. 
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- Oktober 2014: fractie stelt schriftelijke vragen over de bibliotheek in 
Wijhe. Het geld dat vrij komt door verkoop van biebpand moet ‘in de 

sector’ blijven. Resultaat: amendement haalde geen meerderheid in de 
raad. 

- Áugustus 2014: fractie stelt vragen over het voortbestaan van de school 
op de Elshof. Resultaat: zelfstandig voortbestaan is, gelet op het dalende 
leerlingenaantal, geen optie. 

- December 2014: fractie houdt een pleidooi om de leges voor door 
vrijwilligers georganiseerde evenementen te verlagen. De andere fracties 

stonden hier toen niet voor open. In mei 2017 schrijft de fractie samen 
met het CDA een brandbrief aan het college over de ondersteuning van 
evenementen. Resultaat: college honoreert het verzoek, verlaagt onder 

meer de leges, en maakt nu zelf goede sier met het besluit. Het lot van 
een oppositiepartij, zullen wij maar zeggen. 

- Juni 2015: de fractie geeft te kennen dat er minder geld naar het 
Recreatieschap en verwijsborden moet en meer geld in lokale initiatieven 
als bijvoorbeeld de IJssel theater fietstocht gestoken moet worden. 

Resultaat: college en raadscollega’s onderschrijven de extra 
ondersteuning van lokale evenementen. 

- Juni 2015: de fractie stelt vragen over de horeca aan de IJssel in Wijhe. 
Waarom horeca aan de IJssel en zo ja waarom geen exploitatie door een 

lokale ondernemer. Resultaat: geen. 
- Gehele periode: fractie vraagt samen met D66 aandacht voor 

winkelleegstand. Ook verwondert de fractie zich geregeld over ‘de 

regeldrift’ van het college. Dit mede naar aanleiding van klachten uit 
kringen van ondernemers. Dit heeft amper resultaat: de angst om buiten 

de lijntjes te kleuren blijft onverminderd groot bij het college. 
 

5. Fysieke leefomgeving 

 
De verkeerssituatie in Olst was de afgelopen vier jaar een groot thema. Als 

partij beloofden wij de Olster gemeenschap om het gesprek met de samenleving 
aan te gaan.  
 

En dat hebben wij gedaan. 
 

Eind 2014 en begin 2017 (met het CDA) organiseerden wij goed bezochte 
dorpsgesprekken over de problematiek. Resultaat: item staat volop op de 
agenda, college heeft onder meer door snelheidsverlagingen, gezorgd voor wat 

quick wins. Daarnaast werd er alsnog uitgebreider onderzoek naar 
verkeersstromen gedaan, waaruit bleek dat een rondweg, noord- of zuid om, 

geen oplossing voor de verkeersproblematiek zou geven.  
 
In de zomer van 2016 namen wij de staten fractie van de PvdA mee naar de 

uiterwaarden om te lobbyen voor het project Olst Mooier aan de IJssel. Het 
project is inmiddels flink op stoom.  

 
Met D66 en GB stuurden wij in het voorjaar van 2015 een wensenlijst naar de 
onderhandelende partijen in de provincie Overijssel. Aandachtspunten: 

leegstand, landbouwverkeer, glasvezel buitengebied, verschraling openbaar 
vervoer en het hoofdpijndossier Olasfa.  

 



 7 

Een werkbezoek van de voormalige CdK van Overijssel mevrouw Bijleveld 
hebben wij benut om de problematiek rondom Olasfa nog eens nadrukkelijk 

onder de aandacht te brengen. 
 

Het gaat hier stuk voor stuk om lopende zaken, een direct resultaat van onze 
inspanningen is daarom moeilijk te meten.  
 

In het najaar van 2017 organiseerden wij een goed bezocht dorpsgesprek over 
woningbouw. Belangrijk thema hierbij waren de hoeveelheid zorgwoningen in de 

dorpen en de beschikbare woningen voor jongeren. 
 
In de afgelopen periode hebben wij dan geregeld om aandacht gevraagd voor de 

zogeheten gribusplekken in Olst-Wijhe. Inmiddels worden voor de 
Abersonlocatie in Olst voor de Godeschalk locatie aan de noordzijde van Wijhe 

concrete plannen ontwikkeld. Hetzelfde geldt voor de hoek 
Langstraat/Kerkstraat in Wijhe (onder meer het voormalige tandartsenpand). 
 

6. Duurzaamheid 
 

Samen met D66 hebben we flink druk gezet op het college om nu eens te 
stoppen met praten over duurzaamheid en energieneutraliteit.  

 
De hand moet nu echt aan de ploeg.  
 

Resultaat: eerst aan het einde van deze raadsperiode kwam er schot in de zaak. 
Dit met de aantekening dat het college zich nu niet echt durft te branden aan de 

windmolen discussie. En dat terwijl de raad toch echt heeft uitgesproken dat 
windmolens noodzakelijk zijn om de energiedoelstellingen te halen. Wordt 
vervolgd. 

 
Naast de Olasfa geldt ook de Welsumse kippenaffaire als een hoofdpijndossier. 

Nadat de rechtbank het college stevig terugfloot wordt nu gewerkt aan een 
nieuwe vergunning. De gang van zaken was voor de PvdA en D66 aanleiding om 
het college tijdens een speciaal debat te stevig te bevragen op dit thema. 

 
In meer algemene zin heeft de fractie gepleit voor het opnemen van een 

bindend gezondheidsadvies in het vergunningentraject. Het college en een 
raadsmeerderheid voelen hier niet voor. En dat vinden wij even teleurstellend 
als verbazingwekkend.  

 
Samen met de VVD vroegen wij het college om aandacht voor tegengaan van 

megastallen in Olst-Wijhe. Ook stelden wij vragen over de gevaren van geiten-
houderijen.  
 

Met de VVD en D66 hebben wij het voorstel van het college gesteund om als 
Olst-Wijhe lid te worden van Cittaslow. Een raadsmeerderheid bleek hier niet 

voor. Een motie van onze kant om dan de intenties van Cittaslow te omarmen 
haalde het ook niet. Prima die duurzame uitgangspunten, maar het moet vooral 
niet al te concreet worden, zo lijkt een raadsmeerderheid te denken. 
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In de zomer van 2016 organiseerden wij een dorpsgesprek over duurzaamheid. 
Hierbij werd onder andere aan het project Noordmanshoek en aan Olst in 

Transitie een platform geboden. 
 

Op initiatief van de PvdA besluit de raad om te komen tot een 0 op de meter 
project in Olst-Wijhe. Een eerste concrete stap op weg naar een gas loos Olst-
Wijhe. 

 
7. En verder 

 
Taak van een raadslid is om het college te controleren. Dat betekent dat wij 
vragen stellen, dat betekent ook dat wij af en toe dingen narekenen. Dat is knap 

ingewikkeld. Dit temeer daar het college een beroep kan doen op een ambtelijke 
staf en wij als fractie vooral toch op onszelf zijn aangewezen.  

 
Toch hebben een aantal malen de vinger op de zere plek weten te leggen. 
Bijvoorbeeld bij de rioolheffing en zoals al aangegeven de leges voor 

evenementen. Het blijft echter monnikenwerk. 
 

Als fractie hebben wij in de afgelopen periode een open oor en oog proberen te 
hebben voor dat wat er speelt. Dit heeft tot de volgende initiatieven van onze 

kant geleid. 
 

- Januari 2015: Samen met GB hebben geprobeerd om een verbod op het 

oplaten van wensballonnen in de APV op te nemen. Resultaat: Geen 
meerderheid voor te vinden. 

- Mei 2015: wij hebben het college vragen gesteld over het niet kunnen 
gebruiken van mobiele telefoons door ambtenaren. Dit vanwege 
systeemfouten. Resultaat: college heeft zaak opgepakt. 

- Juni 2015: Wij hebben het college met GB en D66 opgeroepen om zich 
tegen schaliegas boringen te keren. En dat is gelukt. 

- 2015/2016: vragen over een ruimere herbestemming van winkels (oa in 
H. Droststraat in Olst). Resultaat: regels zijn regels. Geen resultaat dus.  

- Februari 2017: vragen + debat over illegale bewoning door 

arbeidsmigranten van een winkel in Olst. Resultaat: college heeft 
handhavend opgetreden. 

 
 

8. Tot slot 

 
Besturen is niet alleen vooruitkijken, plannen maken en beloftes doen. Besturen 

is ook verantwoorden. In dit verslag hebben wij een inkijkje gegeven in wat wij 
de afgelopen vier jaar met het mandaat van de kiezer hebben gedaan. Wat wij 
voor elkaar hebben gekregen en ook wat ons niet gelukt. Kortom Alstublieft 

 
Wij hopen opnieuw op uw steun te mogen rekenen. 

 
Fractie PvdA Olst-Wijhe 
 

 
 

 



 9 

 


